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Zápis z 317. zasedání konaného dne 11. 5. 2021 (MS Teams) 

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři 

 

 

MgA. Zeman, Dr. Kamrádová, doc. Weiss, Ing. Kubalová,  Ing. Škrabal, Dr. 

Majerová, Dr. Stoklasa, Dr. Vomlela, Dr. Sedlář, Dr. Urbanec, Dr. Szarowská, 

Dr. Radek,  Dr. Langer,  M. Holba, Dr, Pilát, Ing. Verner, Doc. Höflerová, Dr. 

Kocourková, M. Hercig, M. Prokop 

 

 

Omluveni/neomluveni 

senátoři 

M. Prusková (oml.),A.  Babijová (oml.), J. Jamnický (oml.) 

Hosté Doc. Tuleja,  Doc. Gongol, prof. Engliš, Dr.. Koštuříková, Ing. Růžičková, Dr. 

Šimáková, Dr. Římovská, Dr. Vojtal, Doc. Slaný 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ  

1. Projednání programu jednání 

2. Výroční zprávy 

a) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

b) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

3. Legislativní záležitosti 

a) Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 

b) Závěrečné vyhodnocení Plánu realizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě 

pro rok 2020 (Bilanční zpráva za rok 2020) 

c) Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

4. Ekonomické záležitosti 

a) Návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě na rok 2021 a střednědobého výhledu na roky 

2022 a 2023 

b) Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2021 

5. Studijní záležitosti 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, 

Multimediální techniky, Observační astrofyzika vysokých energií a Teoretická fyzika – 

Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022 – 2. kolo 

b) Bodové hodnocení přijímacích zkoušek na FÚ SU pro akademický rok 2021/2022 – II. Kolo 

(bakalářské a navazující magisterské studijní programy) 
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6. Personální záležitosti 

a) Nominace člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě za Matematický ústav v Opavě 

b) Předchozí souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě 

7. Různé 

a) Doplňovací volby do AS SU za Fyzikální ústav 

b) Doplňovací volby do AS SU za Filozoficko-přírodovědeckou fakultu 

 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 

Jednání AS SU v Opavě zahájil jeho předseda, přivítal přítomné členy senátu a hosty jednání. 

Předseda prohlásil jednání za usnášeníschopné. Sdělil, že všichni obdrželi program jednání a otevřel 

diskuzi k jeho případnému doplnění či návrhům k jeho změně. Nikdo z přítomných neměl připomínky, 

proto proběhlo hlasování o jeho schválení. 

 

Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  

317. řádného zasedání. 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2)  

a) Výroční zpráva o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

Ing. Růžičková sdělila, že se jedná o standardní materiál, který je zpracováván každoročně podle 

metodiky stanovené MŠMT. Výsledky jsou poznamenány covidovým obdobím, nicméně jsou 

v plusových hodnotách. Sdělila, že již zaznamenali signály, že v letošním roce již tak jednoduchá 

situace nebude.  

 

Diskuze: 

Ing. Verner jako předseda hospodářské komise sdělil, že materiál byl komisí prostudován, s paní 

kvestorkou si vysvětlili dotazy a připomínky a konstatoval, že komise doporučuje tento materiál ke 

schválení. 

 

Ing. Růžičková doplnila, že materiál se průběžně překlápí do formátu pdf, což není při množství 

tabulek jednoduché, tudíž bude ještě mírně upraveno. Bude také vložena zpráva auditora. 

Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o 

hospodaření za rok 2020 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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b) Výroční zpráva o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

Doc. Gongol sdělil, že se jedná o standardní materiál předkládaný každoročně. Informoval, že MŠMT 

avizovalo, že od příštího roku se změní zásadně vzhled tohoto materiálu. Konstatoval, že obdržel 

připomínky od ekonomické komise, které si vysvětlili. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti 

za rok 2020 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Ad 3) Legislativní záležitosti 

a) Stipendijní řád Slezské univerzity v Opavě 

 

Dr. Koštuříková sdělila, že je předložena nová verze Stipendijního řádu v reakci na implementaci 

nového informačního systému SU. Nový řád umožňuje daleko jednodušší administraci. Změn bylo 

větší množství, včetně drobných nepřesností. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Stipendijní řád Slezské 

univerzity v Opavě 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

b) Závěrečné vyhodnocení Plánu realizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, 

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě 

pro rok 2020 (Bilanční zpráva za rok 2020) 

 

Doc. Gongol konstatoval, že k tomuto dokumentu nás zavazuje Zákon o vysokých školách. Navazuje 

na Plán realizace Strategického záměru. Plány jsou ovlivněny touto pandemickou situací, nicméně se 

podařilo jej z 93 % realizovat, i když vše neprobíhalo tak, jak bylo naplánováno. Bylo nutné např. 

Gaudeamus uskutečnit virtuálně apod.   

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
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Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Závěrečné vyhodnocení 

Plánu realizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké 

a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2020 (Bilanční zpráva za rok 2020) 

 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

c) Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 

činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2020 

 

Prof. Engliš konstatoval, že tento dokument je opět standartní dokument požadovaný  

ze zákona. Jednou za 5 let se předkládá zpráva o vnitřním hodnocení a k ní se schvaluje každý 

rok dodatek. Tento dodatek má stejnou strukturu, jako dodatky za poslední dva roky 2018  

a 2019. Drobné odlišnosti jsou v kapitole č. 2 z toho důvodu, že se naplno rozběhl systém 

hodnocení tvůrčí činnosti v Opavě a Karviné. Letos proběhlo 8 hodnocení. Naopak zeštíhlena 

byla 3. kapitola, kde byly informace, které jsou již zmíněny ve výročních zprávách.  Dodatek 

byl projednán jak v kolegiem rektora, tak i na vedení univerzity bez připomínek.  

 
Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě o 

vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě 

za rok 2020 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Ad 4) Ekonomické záležitosti 

 

a) Návrh rozpočtu Slezské univerzity v Opavě na rok 2021 a střednědobého výhledu na roky 

2022 a 2023 

 

Doc. Tuleja sdělil, že návrh rozpočtu prošel dohadovacím řízením se součástmi, které proběhlo 

dvoukolově. Byl vysloven souhlas jak na jednání s vedoucími součástí, tak v Kolegiu rektora. 

 

Ing. Růžičková konstatovala, že materiál má několik částí. Jedná se vyhodnocení rozpočtu  z minulého 

roku. Návrh je zpracován v souladu se zákonem o rozpočtové odpovědnosti. Dále je zde rozpočet na 

rok 2021, rozpočtový výhled na další dva roky a samostatně dáváme rozpočet investic. Pokud se týká 

rozpočtu na rok 2021 je sestavován tak, že vycházíme z očekávaných zdrojů, a to příspěvků a dotací. 

Vůči tomu nastavujeme nákladovou stránku, aby byl rozpočet vyrovnaný.  

 

Ing. Verner sdělil, že ekonomická komise měla připomínky a dotazy, které byly v materiálu  

zohledněny. Komise tento materiál doporučuje ke schválení. 

 

Dr. Sedlář doplnil, že tento materiál se zveřejňuje na veřejné stránce internetu. 
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Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje návrh rozpočtu Slezské 

univerzity v Opavě na rok 2021 a střednědobého výhledu na roky 2022 a 2023 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

b) Základní rozpis příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2021 

 

Doc. Tuleja sdělil, že se jedná o důležitý dokument, kdy bylo postupováno dle pravidel MŠMT. 

Proběhla intenzivní diskuze mezi zástupci součástí. V loňském roce jsme zaznamenali extrémní nárůst 

přihlášek ke studiu a dospěli jsme k závěru, že je zapotřebí upravit propočet v rámci kritéria ukazatele 

A. Domluvili jsme se, že budou zohledněny dlouhodobější trendy. Sdělil, že FVP byla dlouhodobě 

podfinancována. Konstatoval, že v minulém týdnu proběhla diskuze s vedoucími součástí a dospěli 

k jednotnému konsensu. Jako přínos uvedl vypisování druhých a třetích kol přijímacích řízení. Došlo 

k dohodě, že bude vytvořena komise pro koordinaci přijímacího řízení. Byly vzneseny také návrhy 

omezit vypisování přijímacích řízení bez přijímacích zkoušek. 

 

Diskuze: 

 

Dr. Langer vznesl připomínku, že by se přikláněl k důkladné analýze přijímacího řízení, jelikož je 

potřeba si uvědomit, že v regionu máme konkurenční vysoké školy, které přijímají na řadu oborů bez 

přijímacích zkoušek, tudíž by mohlo při zavedení přijímacích zkoušek u těchto oborů být minimum 

studentů. 

 

Doc. Tuleja konstatoval, že si jsou vědomi této situace a reagují na ni. 

 

Ing. Verner za ekonomickou komisi sdělil, že drobné dotazy byly s panem rektorem a paní kvestorkou 

vysvětleny a komise materiál doporučuje ke schválení. 

 

Dr. Sedlář vznesl dotaz na financování rektorátu, kdy rektorátu bylo přidělováno něco kolem 19%. 

 

Doc. Tuleja sdělil, že je stejné jako v předchozích letech, rektorát převzal ekonomické a personální 

oddělení. 

 

Prof. Engliš doplnil, že za minulého rektora rektorát předkládal podrobný rozpočet rektorátu. Od roku 

2016 bylo od tohoto kroku upuštěno.  

 

Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis příspěvku 

a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2021 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 5) Studijní záležitosti 
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a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Aplikovaná 

fyzika, Fyzika, Multimediální techniky, Observační astrofyzika vysokých energií a 

Teoretická fyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022 – 2. kolo 

 

 

Doc. Slaný, zástupce Fyzikálního ústavu sdělil, že se jedná o standardní vypsání druhého kola 

přijímacího řízení, jelikož v prvním kole nebylo přijato dostatečné množství studentů. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

 

Návrh usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 

studiu ve studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, Multimediální techniky, Observační 

astrofyzika vysokých energií a Teoretická fyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 

2021/2022  –  2. kolo 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

b) Bodové hodnocení přijímacích zkoušek na FÚ SU pro akademický rok 2021/2022 – II. kolo 

(bakalářské a navazující magisterské studijní programy) 

 

Doc. Slaný, zástupce Fyzikálního ústavu sdělil, že bylo upouštěno od přijímací zkoušky v navazujících 

magisterských programech, tudíž tam žádné bodové hodnocení není uvedeno. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Bodové hodnocení 

přijímacích zkoušek na FÚ SU pro akademický rok 2021/2022 – II. Kolo (bakalářské a navazující 

magisterské studijní programy) 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 6) Personální záležitosti 

 

a) Nominace člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě za Matematický ústav v Opavě 

 

Doc. Tuleja sdělil, že po rezignaci doc. Štefánkové byl navržen doc. RNDr. Artur Sergyeyev, DSc. 

jako velice kvalitní kandidát. Je jedním z pěti na SU, který obdržel tzv. velký doktorát. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Dr. Sedlář sdělil, že zákon hovoří o tajném hlasování. Je tedy nutné zvolit volební komisi. 
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Navrženi byli: 

MgA. Miroslav Zeman 

Ing. Jaroslav Škrabal 

Mgr. David Radek, Ph.D. 

 

Všichni navržení s nominací souhlasili. 

 

Návrh usnesení 11: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě ustanovil volební komisi  

ve složení: MgA. Miroslav Zeman, Ing. Jaroslav Škrabal, Mgr. David Radek, Ph.D. 

 

 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

MgA. Zeman byl zvolen předsedou komise. Sdělil způsob volby a zahájil tajné hlasování. 

 

MgA. Zeman sdělil výsledky hlasování: 

Doc. RNDr. Sergyeyev, DSc. obdržel 17 hlasů, 1 hlasující se zdržel hlasování. 

 

Návrh usnesení 12: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovil souhlas  

ke jmenování doc. RNDr. Artura Sergyeyeva, DSc.  jako člena Vědecké rady Slezské univerzity  

v Opavě 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

17    0    1 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

b) Předchozí souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě 

 

Dr. Koštuříková informovala, že již uplynulo funkční období komise, tudíž je předkládán nový návrh 

na jmenování. 

 

Doc. Tuleja připomněl, že členy jsou zástupci Fyzikálního a Matematického ústavu, jelikož  

na fakultách disciplinární komise fungují. 

 

Dr. Sedlář upřesnil, že tato Disciplinární komise funguje pouze pro Matematický a Fyzikální ústav. 

 

Návrh usnesení 13: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovil souhlas ke jmenování členů 

Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

18    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 7) Různé 

 

a)  
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Dr. Sedlář informoval, že AS SU má v tuto chvíli 23 členů. Je třeba členy doplnit o 

jednoho člena do studentské komory za FPF a jednoho člena za FÚ. 

 

Pro doplňovací volby na FÚ byla již stanovena v lednu 2021 volební komise 

 

Co se týče doplňovacích voleb na FPF, byl odeslán dopis k zajištění doplňovacích voleb předsedovi 

AS FPF dr. Vojtalovi, aby zabezpečil průběh voleb. 

 

Dr. Vojtal sdělil, že na řádném zasedání AS FPF byla zvolena dílčí volební komise, jejíž složení bude 

zveřejněno na webu SU. 

 

 

b) 

Doc. Gongol sdělil, že v minulém týdnu proběhlo jednání s komisí pro strategii a rozvoj ohledně 

podaných projektů pouze pro oblast Ostrava, Karviná, Havířov. Krátce informoval o těchto projektech. 

 

c) 

Doc. Tuleja krátce pohovořil o vývoji počtu zapsaných studentů a poté nasdílel tabulku s přehledem 

odhadovaného počtu zapsaných studentů. 

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne rovněž ve formátu online 

prostřednictvím MS Teams, a to dne 8. 6. 2021 od 10 hodin. 

 

Přímý odkaz pro tým AS SU:  

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a2ed38c12818b47f89de59d95225e7659%40thread.tacv2/con

versations?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-

3478e529ad2f 

 

Přímý odkaz pro online kanál AS SU:  

https://teams.microsoft.com/l/channel/19%3ab6ad694f9fde4f5790f3bd50c9e2a64c%40thread.tacv2/O

nline%2520jedn%25C3%25A1n%25C3%25AD%2520AS%2520SU%252020_10_2020?groupId=4e9

5b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f 

 

Zapsala:  Zuzana Moravcová 

 

Viděl:   MgA. Bc. Miroslav Zeman 

  místopředseda za studentskou komoru AS SU 

 

Schválil:    RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

předseda AS SU  

 

 

 

 

 

 

 

https://teams.microsoft.com/l/team/19%3a2ed38c12818b47f89de59d95225e7659%40thread.tacv2/conversations?groupId=4e95b697-d022-4ea6-a704-c7bb957d1f0d&tenantId=a6363da9-944b-4aae-abf8-3478e529ad2f
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U S N E S E N Í 

 

z 317. zasedání AS SU  

konaného dne 11. 5. 2021 

 

Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 317. řádného zasedání 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu  

o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2020  

Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Výroční zprávu o činnosti Slezské 

univerzity v Opavě za rok 2020 

Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Stipendijní řád Slezské univerzity 

v Opavě 

Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Závěrečné vyhodnocení Plánu 

realizace dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a 

další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě 

Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek ke Zprávě  

o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity 

v Opavě za rok 2020 

Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Návrh rozpočtu Slezské univerzity 

v Opavě na rok 2021 a střednědobého výhledu na rok 2022 a 2023 

Usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Základní rozpis příspěvku a 

dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2021 

Usnesení 9: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu ve 

studijních programech Aplikovaná fyzika, Fyzika, Multimediální techniky, Observační astrofyzika 

vysokých energií a Teoretická fyzika – Informace o přijímacím řízení pro akademický rok 2021/2022  

–  2. kolo 

Usnesení 10: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Bodové hodnocení přijímacích 

zkoušek na FÚ SU pro akademický rok 2021/2022 – II. Kolo (bakalářské a navazující magisterské 

studijní programy) 

Usnesení 11: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě ustanovil volební komisi ve složení: MgA. 

Miroslav Zeman, Ing. Jaroslav Škrabal, Mgr. David Radek, Ph.D. 

Usnesení 12: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovil souhlas ke jmenování doc. Artura 

Sergyeyeva jako člena Vědecké rady Slezské univerzity v Opavě  

Usnesení 13: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovil souhlas ke jmenování členů 

Disciplinární komise Slezské univerzity v Opavě 
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